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Urtebeteko agintaldiaren ostean, Artziniegan 

eraginkortasun eza, proiektu falta eta 

arduragabekeria politikoa izatea EAJk EH-

Bilduri leporatu dio 

 

• Vivanco alkatea, berriz ere, beste erakunde publiko batzuen kudeaketa 

kritikatzeko ohiturari heldu da, autokritika egitea saihesteko eta 

udalaren eskumeneko gaiei aurre ez egiteko 

 

Artziniega, 2024ko ekainaren 26a. – EAJ-PNVren Udal Taldeak oso balantze negatiboa 

egin du legegintzaldiaren lehen urteari buruz, EH-Bilduren Artziniegako gobernuaren 

kudeaketapean, Joseba Vivanco alkatea buru zela. Encina Castresana EAJ-PNVren 

Udaleko bozeramaileak udalerriko funtsezko hainbat arlotan hainbat hutsune eta 

planifikazio falta daudela adierazi du. 

Zinegotzi jeltzaleak adierazi duenez, "promesak eta sirena kantak gorabehera, hotela eta 

La Encinako taberna itxita jarraitzen dugu, bideetako, herrietako, auzoetako eta, oro har, 

udalerriko garbitasun faltaz gain".  

Era berean, Castresana kezkatuta agertu da merkataritzaren arazoagatik, Gobernu 

Taldearen konpromiso handirik edo babes handiagorik gabe larriagotzen baita. Gainera, 

azpimarratu duenez, "gazteentzako etxebizitza eta enplegua egotea bezalako 

arazoetarako konponbiderik ez dago eta ez dago hori hobetzeko etorkizuneko proiekturik, 

eta horrek agerian uzten du Jaurlaritzak ez duela herriko gazteriarekiko konpromisorik". 

Langile-gastuari dagokionez, zinegotzi jeltzaleak kritikatu duenez, "langile-gastuak gora 

egin du, kontratatutako pertsonen kopurua handitu gabe. 'Langile faltarekin' justifikatzen 

dira, udalerria egoera ezin hobean mantentzeko behar diren lanak egiten ez dituztenean". 

Halaber, enplegu publikorako laguntza non dagoen zalantzan jarri du, langileak 

kontratatu beharrean garbiketarako enpresak azpikontratatzen badira peoien lanpostu 

hutsak daudenean. 

Udal kontuen kudeaketari ere kritikak egin zaizkio. Udal talde jeltzaleak behin baino 

gehiagotan galdetu dio Vivanco alkateari zergatik ez diren Kutxabanken kontuak kendu, 

EH Bilduk EAJren gobernuei eskatzen zien bezala. 
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Era berean, Castresanak aipatu du Correosen kudeaketan aurreikuspenik ez dagoela 

udalerrian, "postariaren erretiroaren berri lehenagotik bazutelako". 

Hezkuntzari dagokionez, zinegotzi jeltzaleak esan du Eusko Jaurlaritzako Hezkuntza 

Ordezkaritzak Joseba Vivanco alkateari deitu behar izan ziola Artziniegako eskola 

publikoaren benetako datuak bertatik bertara helarazteko, "inork ez zuelako datu horiek 

ezagutzeko interesik agertu, EAJ-PNVk izan ezik, lokatzaren gai hezitzaile politikoa 

sortuz". 

 

Ez dago udal-plangintzarik 

Etorkizuneko proiektuei dagokienez, Castresanak adierazi du "ez dagoela etorkizuneko 

proiekturik erabiltzaileak konbentzitzen ez dituen Eguneko Zentro bat baino gehiago, ez 

kokapenagatik ez eraikuntza motagatik". Gainera, ekonomia zirkularrarekin, 

mugikortasun jasangarriarekin edo eraginkortasun energetikoarekin lotutako ekimenik ez 

dagoela nabarmendu du. 

Agintaldiko lehen urte honetan, EAJ-PNV udal taldeak mozio eta ekimen ugari aurkeztu 

ditu, asko bizilagunek eskatuta, baina gehienak atzera bota ditu EH-Bilduko taldeak, 

"arrabola" aplikatuta, osoko bilkuran gehiengo osoa baitu. Atzera botatako proposamen 

horien artean honako hauek daude, besteak beste: udalerrian karga-puntuak jartzea, 

bideozaintzako kamerak jartzea, udal hilerria garbitzea eta planifikatzea, tokiko artistei 

laguntzea, gure udalerria Erdi Aroko hiri eta hiribilduen ibilbidean sartzea, eta bedel plaza 

bat sortzea. Ekimen guzti hauek ez al dute Artziniega bizitzeko eta bisitatzeko herri 

moderno eta erakargarri bihurtzeko helbururik? 

Castresanaren hitzetan, "gardentasuna, gobernantza, lankidetza eta parte-hartzea oso 

garrantzitsuak dira EH Bilduren gobernuan ez egoteagatik", eta gogor kritikatu ditu udal 

kudeaketan dagoen zorroztasun falta eta alkatearen erantzukizunik eza ezkutatzeko 

egindako mobilizazioak, hala nola Lur Espartsetako osoko bilkurara ez joatea Artziniegako 

udalerria ordezkatzeko eta lehen sektorea babesteko, eta beste administrazioekin ez 

biltzea arazo praktikoak konpontzeko. 

Azkenik, EAJ-PNVtik EH-Bilduko Gobernu taldea zoriondu nahi dugu, 2021. 

urtearen amaieran "Artziniega Bizirik"* lelopean martxan jarri genuen 

kudeaketa eta parte-hartze estrategia irekiarekin bat egiteagatik, udal 

kudeaketa eta egunerokotasuna ezagutarazteko, EH-Bilduren gobernuaren 

informazio eta gardentasun faltaren aurrean, Artziniegako herritarrak 

mobilizatu eta euren eskaerak guri helarazteko helburu nagusiarekin. 

*(https://aiaraldea.eus/komunitatea/EncinaCastresanaAstarloa/1641946672458-eaj-pnvrekin-artziniega-bizirik) 

https://aiaraldea.eus/komunitatea/EncinaCastresanaAstarloa/1641946672458-eaj-pnvrekin-artziniega-bizirik

